



二零一八至二零一九年度 中一自行分配學位申請辦法

申請日期：

2018年1月2日至1月17日

收表時間：

星期一至五 上午九時至中午十二時
下午二時至下午五時

星期六 上午九時至中午十二時

名額：49人

申請表格於2017年12月20日開始派發，申請人可於2017年12月20日早上9:00後，到本校索取或經學校網頁下載。

如有任何查詢，請於辦公時間：

星期一至五 上午九時至中午十二時 下午二時至下午五時

星期六 上午九時至下午十二時正

致電2121-0884 與校務處職員聯絡。

二零一八至二零一九年度 中一自行分配學位申請辦法

申請日期：

2018年1月2日至1月17日

名額：49人

收生評分準則

學業成績	40%
操行	20%
課外活動	10%
宗教信仰及與本校關係	10%
面試表現	20%

申請時必須由家長或學生親自到本校校務處遞交此申請表，遞交時請攜同以下文件：

- (1) 教育局發出的「中一自行分配學位申請表」第一至三聯
每聯存根上必須填上本校名稱 - 東涌天主教學校；
(家長應在遞交申請表前先撕下及保留印有選校次序的第四聯)。
- (2) 教育局發出「小六學生資料表」正、副本（詳情可向所屬小學查詢）；
- (3) 已填妥之本校發出的中一學位申請表(此表)；
- (4) 最近期證件照一張，並貼於本表上；
- (5) 小五下學期期考成績表正、副本；
- (6) 小六上學期期中考成績表正、副本；
- (7) 申請學生的身份證或出生證明文件正、副本；
- (8) 小四至小六學術、服務或參賽得獎的證明文件之正、副本(如有)；
- (9) 申請學生的領洗紙正、副本(如有)；
- (10) 如有兄弟姊妹於本校就讀，請出示有關證明正、副本。
(兄弟姊妹學籍表、申請學生及就讀本校的兄弟姊妹出生證明文件)

* 無須呈交任何推薦信。

* 所有申請者均獲面試機會。面試日期：2018年3月10日。

缺席面試視為放棄申請。

* 逾期或郵寄申請，恕不受理。

* 申請表一經遞交，不可撤回、取消或更改選校次序。

如有任何查詢，請於辦公時間：

星期一至五 上午九時至中午十二時 下午二時至下午五時

星期六 上午九時至中午十二時

如有疑問，請致電 2121-0884 與校務處職員聯絡。

本校教學語言政策(2017-2018)

教學語言微調政策下，明年(2017-2018 年度)本校中一級教學語言安排如下：

1. 以英語為主要教學語言班別的安排：

本校中一級開設以英語為主要教學語言的班別，用英語教學的科目包括：數學、綜合科學、視覺藝術、音樂及生活與社會下學期一個單元，其他科目則維持母語學習，科目包括：宗教、家政、電腦、體育及生活教育)。

2. 可出可入機制：

設有進出機制，讓具英語學習能力及成績優異的學生，在中二時能爭取進入以英文為主要學習語言的班別。

3. 中文班安排：

本校善用教育局提供不多於 25% 的英語延展課時，採用「化時為科」或語文增潤措施(提供科本的英語詞彙及術語學習)，讓以中文為主要學習語言的班別，增加學習英語的機會。

4. 英語學習增潤措施：

本校營造豐富的英語學習環境，舉行課堂延伸學習活動，如：每周的英語早會、英文早讀、二十多個不同的英語課外活動等，增加學生接觸及運用英語的機會。對於英語能力稍遜的學生，本校會設課後英語加強輔導班，加強學生的英文能力。

5. 銜接中一英語學習措施：

為適應中學學習，暑期安排中一適課程，以加強中一英語培訓，並及早認識老師及同學，接觸中學的上課模式。

Application for S.1 Discretionary Places **2018-2019**

Date of Application :

2nd January 2018 to 17th January 2018

***(Monday to Friday: 9 a.m.-12 noon, 2 p.m. - 5 p.m.;
Saturday: 9 a.m.-12 noon)***

Number of S1 Discretionary Places for 2018-2019 : 49

**Application Forms will be distributed at School or applicants can
download it from the school website from the 20th December 2017.**

If you have any inquiries, please call 2121-0884 during Office hours:

Monday to Friday: 9 a.m. - 5p.m.; Saturday: 9 a.m.-12 noon.

Application for S.1 Discretionary Places 2018-2019 Guidelines

Date of Application : 2nd January 2018 to 17th January 2018
(Monday to Friday: 9 a.m.-12 noon, 2 p.m. - 5 p.m.;
Saturday: 9 a.m.-12 noon)

Number of S1 Discretionary Places for 2018-2019 : 49

The Selection Criteria:

Academic Achievements	40%
Conduct	20%
Extra-curricular Activities	10%
Religious Background and Relationship with School	10%
Performance in Interview	20%

Applicants or their parents should submit the completed application form in person to the School Office within the Form Collection Period from 2nd January 2018 to 17th January 2018. Applicant should bring along the following documents:

- (1) Submission of Completed Application Form collected from school or downloaded from the school website: <http://www.tccs.edu.hk>
- (2) Education Bureau Application Form for S1 Discretionary Place
- (3) Education Bureau Primary 6 Student Record Form distributed by primary school
- (4) A Student Photograph affix on the form
- (5) Primary 5 and 6 Academic Report and its copies
- (6) Hong Kong Birth Certificates, HKID Card or the document showing the date of birth and the identity of permanent Hong Kong resident and its copies
- (7) Certificates of Awards attained in recent 3 years and its copies
- (8) Baptismal Certificate and its copy if applicant is Catholic
- (9) Hong Kong Birth Certificates or the documents showing the name of parents of the Brother(s) or Sister(s) and the identity of studying in Tung Chung Catholic School of the Brother(s) or Sister(s) and its copies, for whom has Brother(s) or Sister(s) studying in Tung Chung Catholic School

- ✧ **No reference letter or recommendation letter is required.**
- ✧ **Postal or Late submission will not be handled.**
- ✧ **All applicants will be invited to an interview on 10th March 2018 after submission of completed application form and relevant documents.**
- ✧ **Parents should note that once submitted, the application Form cannot be retrieved or cancelled and no change can be made to the order of school preference.**
- ✧ **We will not notify individual applicants of the result of their application. The Education Bureau will announce the results in July.**
- ✧ **The information provided in the Application Form will be used for school places allocation and kept confidential.**

The Medium of Instruction Policy (2017-18)

Under the Fine-Tuning of the Medium of Instruction Policy by the Education Bureau in Hong Kong, our school has made the following arrangements for secondary 1 classes in the academic year of 2017 – 18.

1. Arrangements for Classes Using English as the Medium of Instruction

Our school has adopted English as the Medium of Instruction (EMI) for some Secondary 1 classes. Academic subjects taught in English are Mathematics, Integrated Science, Visual Arts, Music, Life and Society. Other academic subjects such as Religious Studies, Home Economics, Information and Communication Technology, Physical Education and Life Education, will continue to be conducted in the mother-tongue which is Cantonese.

2. Flexible Plans for Students to Access EMI Classes

Our school has developed flexible plans for students with proven English learning ability and good academic results to study in the EMI classes.

3. Arrangements for Chinese Language Subject

In order to provide more English learning opportunities for students in the Chinese as the Medium of Instruction (CMI) classes, our school has made arrangements for “allocation of time to subjects” or language enrichment measures (providing students with learning opportunities for English vocabulary and grammar). These are in line with Education Bureau’s arrangements for Extended Learning Activities which are allowed to be conducted up to 25% of the total lesson time.

4. English Learning Enrichment Measures

To create more opportunities for students to gain exposure to and use English, our school strives to create an English-rich environment with over twenty different English extended learning activities. There is an After-School Enhancement Programme for students to improve their English language ability.

5. English Learning Programme for Pre-Secondary 1 Students

Our school arranges a week-long Summer-Bridging Programme for accepted pre-Secondary 1 students to receive intensive training in English. The purpose of this programme is to familiarize students with the teaching and learning mode in the Secondary section. It is also a great way to get oriented to the new learning environment and meet the teachers and students.